
Zápisnica 
 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                           

a vzdelávanie zo dňa 13.novembra 2019 

 

 

Miesto zasadnutia: Mestský úrad v Nitre 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 3 

Neospravedlnení: 1 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, Mgr. Martin Horák 

 

Program:   
  

1. Otvorenie 

2. Informácie o stave budov troch základných škôl – ZŠ Ščasného 22, Nitra (riešenie  

    havarijnej situácie strechy budovy telocvične), ZŠ s MŠ Novozámocká 129, Nitra  

    (kanalizačná prípojka a pod.). Plánované investície (po položkách) a potreby škôl  

    z pohľadu riaditeľov týchto škôl. – bod presunutý zo 16.10.2019 

3. Informácia z pracovnej skupiny vytvorenej na riešenie problémov marginalizovaných  

    skupín obyvateľstva. – bod presunutý zo 16.10.2019 

4. Informácia o stave príprav budovania komunitných centier v ZŠ Ščasného 22, Nitra a v ZŠ  

    s MŠ Novozámocká, 129, Nitra – bod presunutý zo 16.10.2019 

5. Informácia o činnosti Mládežníckeho parlamentu v Nitre  – bod presunutý zo 16.10.2019 

6. Stanoviská k materiálom predkladaným na rokovanie mestskej rady a mestského 

    zastupiteľstva 

7. Prerokovanie návrhu Plánu práce Komisie MsZ v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  

    na 1.polrok 2020 

8. Rôzne 

9. Záver 

 

Zasadnutie komisie viedol: Ing. Miloslav Hatala  – predseda komisie 

 

Priebeh zasadnutia: 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predseda komisie Ing. Miloslav Hatala otvoril zasadnutie Komisie Mestského zastupiteľstva 

v Nitre  pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“). “). Privítal prítomných na 

zasadnutí, oboznámil ich návrhom s programu –  nikto z členov nemal námietky. 

 

 

K bodu 2/ 

Informácie o stave budov troch základných škôl – ZŠ Ščasného 22, Nitra (riešenie     

havarijnej situácie strechy budovy telocvične), ZŠ s MŠ Novozámocká 129, Nitra     

(kanalizačná prípojka a pod.). Plánované investície (po položkách) a potreby škôl     

z pohľadu riaditeľov týchto škôl. – bod presunutý zo 16.10.2019 

PaedDr. Orságová, vedúca OŠMaŠ – predložila zoznam investičných akcií v oblasti školstva 

v rokoch 2019 až 2020 – Príloha č.1, upozornila na niektoré problémy. Uviedla, že v roku 



2020 bude potrebné dať vypracovať  projektovú dokumentáciu na rekonštrukciu kuchyne 

v ZŠS ZŠ Škultétyho a MŠ Staromlynská. Informovala o výstavbe MŠ Dobšinského – stavba 

je zastrešená, vybudované sú dve poschodia, do 31.1.2020 by mala byť budova postavená, 

k 1.4.2020 by mali byť hotové inžinierske siete, tak k septembru 2020 by mohla byť materská 

škola hotová. 

RNDr. Rácová – informovala sa, ktoré akcie zo zoznamu sú vykryté rozpočtom roku 2020. 

PaedDr. Orságová – podotkla, že ak to schválil poslanci v mestskom zastupiteľstve, mali by 

sa na to nájsť finančné zdroje. 

RNDr. Rácová – uviedla, že 21.11.2019 je zasadnutie MsZ a mali by členovia komisie na 

základe odporučenie OŠMaŠ určiť financie na tie akcie, ktoré nemôžu počkať. 

Mgr. Špoták – navrhol, že pokiaľ to nie sú havarijné stavy, mohlo by to ísť z úveru. 

PaedDr. Orságová – upresnila, že kuchyňu v ZŠ Škultétyho je potrebné urobiť, nevieme, 

koľko bude stáť zateplenie plášťa budovy ZŠ Cabajská. V zozname sa nachádzajú akcie, ktoré 

sú už hotové a ostatné by mohlo ísť zo spomínaného úveru, ak to vyjde. Budeme ešte žiadať 

finančné prostriedky na dofinancovanie miezd a prevádzky troch ZŠ s prevahou žiakov 

z rómskej komunity – celková suma je 314 790 €, ale ešte bude požadovať od riaditeľov 

týchto škôl odôvodnenie ich požiadaviek. 

Ing. Hatala – podotkol, že bude potrebné vyčleniť financie aj na rozvoj týchto troch škôl 

a nakoľko najbližšia výzva na predloženie projektov bude vyhlásená až o dva roky, 

nemôžeme čakať ďalšie dva roky a bude nám to chátrať. Mesto tam musí investovať. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že predpokladané náklady na jednotlivé akcie poskytne odbor 

investičnej výstavby a rozvoja. Odporúčala členom komisie ísť sa pozrieť na jednotlivé 

zrekonštruované materské a základné školy, lebo v roku 2019 sa veľa toho urobilo.  

RNDr. Rácová – upozornila, že v predloženom zozname nie sú vyčíslené investície do 

rekonštrukcie budov ZŠ Ščasného a ZŠ Novozámocká a nemôžeme to nechať takto. 

Mgr. Špoták – vysvetlil, že sa čakalo na projekt, ale nakoľko nebol schválený, musí tam 

mesto investovať. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  Informácie o stave budov troch základných škôl – ZŠ Ščasného 22, Nitra 

(riešenie     havarijnej situácie strechy budovy telocvične), ZŠ s MŠ Novozámocká 129, Nitra     

(kanalizačná prípojka a pod.). Plánované investície (po položkách) a potreby škôl     

z pohľadu riaditeľov týchto škôl  a uznesením č.39/2019 – KMŠaV  v z a l a   n a               

v e d o m i e  Informácie o stave budov troch základných škôl – ZŠ Ščasného 22, Nitra 

(riešenie havarijnej situácie strechy budovy telocvične), ZŠ s MŠ Novozámocká 129, Nitra     

(kanalizačná prípojka a pod.). Plánované investície (po položkách) a potreby škôl     

z pohľadu riaditeľov týchto škôl. 

 

 

K bodu 3/ 

Informácia z pracovnej skupiny vytvorenej na riešenie problémov marginalizovaných     

skupín obyvateľstva. – bod presunutý zo 16.10.2019 

Mgr. Špoták, viceprimátor mesta – informoval o vzniku pracovnej skupiny pri Komisii MsZ 

v Nitre pre sociálne veci, bývanie a verejného zdravia, ktorej úlohou je aj nájsť riešenie 

dlhodobých problémov. Požiadali Mgr. Ivanu Šusterovú (z  Úradu splnomocnenca vlády SR 

pre rómske komunity z Regionálnej kancelárie Nitra), aby pripravila podklady o inklúzii detí 

z tejto komunity, najprv sa budú riešiť krátkodobé problémy v týchto troch základných 

školách. 



Ing. Hatala – uviedol, že máme záujem riešiť túto problematiku, je to skôr problém sociálny. 

Môžeme potom pozvať aj ambasádora na riešenie problémov s rómskym etnikom, ktorý 

pracuje na mestskom úrade. 

Mgr. Špoták – upresnil, že je to komplexný problém a školstvo je len časť z neho. 

RNDr. Rácová – zdôraznila, že podceňujeme sociálne podmienky na vzdelávanie týchto detí 

a je to skôr sociálny problém, my si budeme riešiť vzdelávanie. 

Ing. Hatala – uviedol, že odbory by mali v tejto problematike spolupracovať. 

RNDr. Ronec – podotkol, že riešime rómsku problematiku, ale bez Rómov a tí sú na to citliví. 

Ing. Hatala – vyjadril potrebu vytvorenia a začatia činnosti tejto komisie. 

Mgr. Špoták – prisľúbil, že sa bude usilovať, aby sa vzniknutá komisia čím skôr zišla. 

PhDr. Kratochvílová – uviedla, že pri tomto probléme nie je možné oddeliť školstvo od 

sociálneho a opačne. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  Informáciu z pracovnej skupiny vytvorenej na riešenie problémov 

marginalizovaných  skupín obyvateľstva. a uznesením č.40/2019 – KMŠaV  v z a l a   n a               

v  e d o m i e  Informáciu z pracovnej skupiny vytvorenej na riešenie problémov 

marginalizovaných  skupín obyvateľstva. 

 

 

K bodu 4/ 

Informácia o stave príprav budovania komunitných centier v ZŠ Ščasného 22, Nitra 

a v ZŠ s MŠ Novozámocká, 129, Nitra – bod presunutý zo 16.10.2019 

Ing. Hatala, predseda komisie, prečítal písomné stanovisko vedúceho manažéra SO pre IROP 

Mgr. Ballaya k predmetnej veci:  

„Oba projekty boli podané v rámci výzvy IROP v mesiaci máj. V rámci hodnotenia oboch 

projektov boli zistené nedostatky, ktoré mesto odôvodnilo. Avšak Riadiaci orgán nepovažoval 

vysvetlenie za dostačujúce a rozhodnutiami z mesiaca september 2019 zastavil konania pri 

oboch projektoch. V súčasnosti mesto zvažuje podať podnet na preskúmanie mimo 

odvolacieho konania. Obdobné prípady sa stali viacerým žiadateľom naprieč Slovenskom, nie 

len mestu Nitra. Požiadali sme o stanovisko ja Centrálny koordinačný orgán. Snažíme sa 

vyvinúť spoločný tlak na Riadiaci orgán, vďaka ktorému by prišlo k zmene rozhodnutia. 

Nepredpokladám však, že týmto postupom budeme úspešní. V prípade, ak by sme neuspeli, 

žiadame Riadiaci orgán o vyhlásenie novej výzvy na sociálnu oblasť, kde by sme tieto projekty 

opäť podali. Žiadame o opätovné otvorenie výzvy v roku 2020.“ 

Podotkol, že podľa rozhovoru s Mgr. Ballayom v projekte sa objavili drobné chyby nad rámec 

oprávnených výdavkov, ale Mesto má záujem v blízkej budúcnosti opäť sa zapojiť do výzvy. 

Mgr. Špoták – uviedol, že podobná situácia sa opakovala aj v iných mestách. Momentálne sa 

čaká na ukončenie výzvy na kreatívne centrá a potom by sa Mesto zapojilo znova. Výzva by 

mala byť v roku 2020 znova vyhlásená, lebo do roku 2023 musia byť peniaze z EÚ minuté. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a Informáciu o stave príprav budovania komunitných centier v ZŠ Ščasného 

22, Nitra a v ZŠ s MŠ Novozámocká, 129, Nitra a uznesením č.41/2019 – KMŠaV  v z a l a  

 n a   v  e d o m i e   Informáciu o stave príprav budovania komunitných centier v ZŠ 

Ščasného 22, Nitra a v ZŠ s MŠ Novozámocká, 129, Nitra 

 

 

 

 



K bodu 5/ 

Informácia o činnosti Mládežníckeho parlamentu v Nitre  – bod presunutý zo 16.10.2019 

Mgr. Špoták – informoval, že predseda mládežníckeho parlamentu odišiel pracovať do 

Prievidze, podpredsedníčka študuje v 5.ročníku bilingválneho gymnázia, preto je potrebné 

preobsadiť personálne mládežnícky parlament. Problém mali doteraz s priestormi, ale uvažujú 

nad provizórnymi priestormi na mestskej tržnici. Informoval o ďalších aktualitách v oblasti 

mládežníckej politiky – vznikla Nitrianska krajská rada mládeže; začínajú sa realizovať 

projekty – „islandský model“ boja proti drogám (prevencia, bezpečné zóny, bezpečné trávenie 

voľného času – Mesto má záujem preniesť dobré skúsenosti z Islandu); projekt v spolupráci 

s Kroměřížom zameraný na centrá voľného času a formálne/neformálne vzdelávanie; projekt 

na posilnenie inklúzie marginalizovanej skupiny; je záujem vytvoriť centrum vzdelávania 

a podpory škôl; od 1.1.2020 bude zriadená pozícia samostatného koordinátora práce 

s mládežou; Mesto má v pláne vyčleniť 15 tisíc € na podporu neformálneho vzdelávania. 

Ing. Hatala – informoval sa, aký je to „islandský model“. 

Mgr. Špoták – uviedol, že poskytne bližšie informácie na ďalšej komisii.  

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a Informáciu o činnosti Mládežníckeho parlamentu v Nitre  a uznesením 

č.42/2019 – KMŠaV  v z a l a   n a   v  e d o m i e  Informáciu o činnosti Mládežníckeho 

parlamentu v Nitre   

 

 

K bodu 6/ 

Stanoviská k materiálom predkladaným na rokovanie mestskej rady a mestského    

zastupiteľstva 

Neboli predložené žiadne materiály potrebné na prerokovanie. 

 

 

K bodu 7/ 

Prerokovanie návrhu Plánu práce Komisie MsZ v Nitre pre mládež, školstvo                   

a vzdelávanie  na 1.polrok 2020 

Ing. Hatala – predložil návrh plánu práce komisie na 1.polrok 2020 – Príloha č.2 

 

RNDr. Rácová – navrhla doplniť bod o stave vzdelávania pedagogických a odborných  

zamestnancov na našich materských a základných školách po ukončení platnosti zákona 

o pedagogických  a odborných zamestnancoch, pretože bol prijatý nový zákon č. 138/2019 

platný od 1.9.2019. Bol by vhodný prehľad  o vzdelávaní učiteľov materských a základných 

škôl – koľko učiteľov sa ešte vzdeláva, v akých programoch a v čom je potrebné vzdelávať 

učiteľov podľa požiadaviek škôl, koľko vzdelávaní je ukončených, koľko učiteľov má 

atestačné skúšky a priznané príplatky. 

 

Komisia doplnila do návrhu plánu práce bod: 

15.apríl 2020 
2. Vzdelávanie pedagogických a odborných zamestnancov materských a základných škôl  

    v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry po novele zákona o pedagogických a odborných  

    zamestnancoch 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                          

p r e r o k o v a l a  návrh Plánu práce Komisie MsZ v Nitre pre mládež, školstvo                     

a vzdelávanie  na 1.polrok 2020 a uznesením č.43/2019 – KMŠaV   o d p o r ú č a    



Mestskému zastupiteľstvu v Nitre  s c h v á l i ť  Plán práce Komisie MsZ v Nitre pre mládež, 

školstvo  a vzdelávanie  na 1.polrok 2020. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za:  8,  proti: 0,  zdržal sa: 0 

K bodu 8/ 

Rôzne 

 

RNDr. Rácová – zdôraznila prijatie filozofie inklúzie a vyžadovať dodržiavanie odporúčaní 

špeciálnych pedagógov v individuálnych vzdelávacích programoch žiakov so ŠVVP. 

Odporúča prizvať na poradu riaditeľov základných škôl odborníka, ktorý na to upozorní. 

Ďalej upozornila na realizáciu workshopov pre učiteľov, ktoré nie je vhodné realizovať počas 

vyučovania. Podotkla, že  je dosť akreditovaných programov pre učiteľov a tie sa realizujú po 

vyučovaní. 

 

 

K bodu /9 

Záver 

Ing. Hatala - poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

        PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                Ing. Miloslav Hatala, v.r. 

           sekretár komisie                                            predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 13.novembra 2019 

 

 

Uznesenie č.39/2019 – KMŠaV 
  

K bodu: 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  

Informácie o stave budov troch základných škôl – ZŠ Ščasného 22, Nitra (riešenie     

havarijnej situácie strechy budovy telocvične), ZŠ s MŠ Novozámocká 129, Nitra     

(kanalizačná prípojka a pod.). Plánované investície (po položkách) a potreby škôl     

z pohľadu riaditeľov týchto škôl   

v z a l a   n a   v e d o m i e   

Informácie o stave budov troch základných škôl – ZŠ Ščasného 22, Nitra (riešenie 

havarijnej situácie strechy budovy telocvične), ZŠ s MŠ Novozámocká 129, Nitra     

(kanalizačná prípojka a pod.). Plánované investície (po položkách) a potreby škôl     

z pohľadu riaditeľov týchto škôl. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

  PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                          Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 13.novembra 2019 

 

 

Uznesenie č.40/2019 – KMŠaV 
  

K bodu: 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  

Informáciu z pracovnej skupiny vytvorenej na riešenie problémov marginalizovaných  

skupín obyvateľstva. 

v z a l a   n a   v  e d o m i e   

Informáciu z pracovnej skupiny vytvorenej na riešenie problémov marginalizovaných  

skupín obyvateľstva. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ...........................................    

     PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                   Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 13.novembra 2019 

 

 

Uznesenie č.41/2019 – KMŠaV 
  

K bodu: 4/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  

Informáciu o stave príprav budovania komunitných centier v ZŠ Ščasného 22, Nitra 

a v ZŠ s MŠ Novozámocká, 129, Nitra  

v z a l a   n a   v  e d o m i e    

Informáciu o stave príprav budovania komunitných centier v ZŠ Ščasného 22, Nitra 

a v ZŠ s MŠ Novozámocká, 129, Nitra 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

    PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 13.novembra 2019 

 

 

Uznesenie č.42/2019 – KMŠaV 
  

K bodu: 5/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  

Informáciu o činnosti Mládežníckeho parlamentu v Nitre   

v z a l a   n a   v  e d o m i e   

Informáciu o činnosti Mládežníckeho parlamentu v Nitre   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................ 

       PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                  Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                  

a vzdelávanie zo dňa 13.novembra 2019 

 

 

Uznesenie č.43/2019 – KMŠaV 
  

K bodu: 7/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  

návrh Plánu práce Komisie MsZ v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  na 1.polrok 

2020  

o d p o r ú č a     

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   

s c h v á l i ť   

Plán práce Komisie MsZ v Nitre pre mládež, školstvo  a vzdelávanie  na 1.polrok 2020. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

       PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie  


